
Povodeň v Dolní Bečvě 

 

Povodeň, která zasáhla naši obec v období od 14. do 15. září 2024, byla jednou z nejsilnějších, 

které jsme u nás zažili. Byl to takový povodňový prodloužený víkend. Zvláště postižené byly oblasti 

kolem potoků Dolní a Horní Rozpitý a místní část Na Rovni, kde byly škody na majetku největší a voda 

zde způsobila nemalé problémy našim občanům. 

Předpověď počasí hlásila příchod extrémně vydatných dešťů s pravděpodobností povodní od 

pátku do neděle. Ještě v sobotu ráno, když jsme se setkali na pravidelné schůzce ohledně stavů hladin 

toků v naší obce jsme si říkali, že „nás to snad obejde“.  Bohužel, meteorologové se nemýlili a od soboty 

od 09:00 hod. pršelo nepřetržitě až do nedělního poledne. Déšť byl silný a vytrvalý, prakticky bez 

přestávky. První problémy se objevily v místní části „Na Rovni“ kde pravděpodobně vinou 

neprůchodného propustku došlo k zatopení zahrad a sklepů několika domů. Následovaly problémy 

s vylitím koryta Majerova potoku a vytopení sklepů rodinných domů. To už byli hasiči permanentně 

v zákroku a pro lepší efektivnost se rozdělili na dvě skupiny. Navíc večer se k vydatným dešťům přidal i 

silný vítr, který shodil na místní komunikace několik podmáčených stromů. Pak v noci ze soboty na 

neděli se hladina potoku Dolní Rozpitý začala rychle zvyšovat, až se dostala na kritickou úroveň a začala 

přetékat koryto v místech nad sportovním areálem. Hrozilo opakování situace z roku 1997, kdy byl areál 

i přilehlé domy zatopeny. Hasičům se enormním úsilím během hodiny podařil postavit metr vysoký 

ochranný val u cesty ke sportovnímu areálu. Voda začala rychle stoupat a zůstala asi 2 centimetry od 

horní hrany valu, ale nepřetekla.  

Jak rychle povodeň přišla, tak také skončila, když v neděli dopoledne vysvitlo slunce. Hasiči sice 

ještě museli celou neděli i pondělí čerpat zatopené sklepy, ale voda už opadala. Když se hladiny potoků 

dostaly na svoji běžnou hladinu ukázaly se způsobené škody. Podemleté koryta potoků a mosty, 

kamením zanesené lapače, poničená cesta do Rybníčkového a na Grůnik a asi 35 vytopených sklepů u 

rodinných domů. V krizových místech jsme učinili opatření, abychom co nejrychleji obnovili funkčnost 

infrastruktury obce a zajistili bezpečný průjezd cest. Měli jsme obrovské štěstí v neštěstí a následky 

povodně se nás dotkly minimálně, přičemž pohled do médií na poškozené vesnice na Jesenicku a 

v Severní Moravě budil úzkost a lítost nad osudy zdejších lidí. Potom, co velká voda odešla z naší obce, 

členové jednotky zdejších hasičů neváhali, a i když pracovali v naší obci na 100%, odjeli pomáhat 

s odstraňováním škod do obce Písečná na Jesenicko. Pracovali zde dva dny a z jejich vyprávění 

dostanete „husí kůži“. 

Pro odstraňování škod v naší obci byly ve spolupráci s městem Rožnov p./R. zajištěny 

vysoušeče, které byly distribuovány zdejším občanům, jenž o ně projevili zájem. Také se zástupcem Lesů 

ČR s. p., jakožto správcem potoků, byl sjednán postup oprav koryt potoků. Tyto opravy budou zcela jistě 

velmi nákladné a časově nejnáročnější.  

Zvláštní dík patří především našim hasičům z Jednotky sboru dobrovolných hasičů Dolní Bečva, 

kteří byli v pohotovosti prakticky nepřetržitě od soboty do pondělí. Ještě před příchodem povodní 

naplnili 350 protipovodňových pytlů s pískem, přičemž během plnění jsme si mysleli, že je snad ani 

potřebovat nebudeme. Jak jsme se mýlili. Některé z pytlů byly rozvezeny na rizikové místa naší obce, 

které jsme znali z minulých let. Další byly předány majitelům nemovitostí, kteří byli ohroženi přívaly 

vody v problémových místech s odtokem dešťové vody. Díky patří také všem občanům, kteří neváhali a 

podali pomocnou ruku svým sousedům, ať už při úklidu domů, nebo při obnově poškozených nebo 

znečištěných komunikací. Samozřejmě nelze opomenout ani živnostníky s těžkou technikou, kteří nám 

v krizových místech pomohli udržet průjezdnost cest a odklánět přívaly vody od nemovitostí.  



Děkuji všem občanům za pomoc i vyjádření podpory. Byli jste úžasní! Velmi si vážím Vaší pomoci 

i toho, že jste uposlechli doporučení a nechodili k rozvodněným tokům. V krizových situacích se ukáže 

charakter lidí a Vy, občané naší obce, jste obstáli na jedničku. Ještě teď mne dojímá okamžik, kdy lidé, 

nosili do hasičské zbrojnice občerstvení pro vyčerpané hasiče. Prosím Vás ještě o jedno, nezapomeňte 

na lidi z Jesenicka a jiných míst, kde byla povodeň nejničivější. Pokud je to ve Vašich silám pomozte jim, 

jakkoliv. Nikdy nevíte, kdy budete podobnou pomoc potřebovat Vy.  

 

 

       Michal Krhůtek 

                starosta  

 

 


